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Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 
 

 

 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 

berie na vedomie 

 

 

informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od XI. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 10.09.2020, v 

predloženom znení. 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

 

v uplynulom období od konania septembrového zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ 

Košice–Staré Mesto som sa prioritne zameriaval na čistotu, zveľaďovanie a skultúrňovanie 

verejných priestranstiev v mestskej časti. Podriadil som tomu väčšinu mojich aktivít a rokovaní. 

 

Teší ma veľmi priaznivá odozva na skrášlenie sivých neestetických plotov okolo materských 

škôlok na Zádielskej a Tatranskej, ale aj okolo Spojenej školy na Vojenskej ulici. Radosť z 

optimistických malieb mladého talentovaného Mateja Rimaia majú nielen škôlkari a školáci, 

ale aj okoloidúci Staromešťania. Projekt som od začiatku pripravil a zabezpečil i sponzora. 

 

Výsledkom jednaní s riaditeľom Strednej odbornej technickej školy o zapojení ich učňov do 

skrášľovania Starého Mesta je revitalizácia Stromovej ulice, ktorá bola roky zanedbávaná 

Mestom Košice i Železnicami SR. Sťažnosti občanov, bývajúcich v okolí, ktorí musia denne 

prechádzať cez túto ulicu k svojim bytom, resp. ku garážam, sme vyriešili vyčistením lokality 

od náletových krovín a buriny, likvidáciou odpadu, vyrovnaním podložia a vysypaním riečneho 

piesku. V súčasnosti sa v spolupráci s DPMK, oddelením pre verejné osvetlenie, pracuje na 

kvalitnejšom osvetlení lokality k spokojnosti občanov tak, aby sme už v budúcnosti neboli 

svedkami nekalých, ba až kriminálnych trestných činov. 

 

S radosťou konštatujem, že sa nám podarilo dokončiť vybudovanie klietok na uzamykanie 

nielen na 10 plánovaných kontajnerovísk, ale aj ďalších 5 lokalít navyše, čím sme naplnili plán 

výstavby kontajnerovísk na rok 2020. 

 

Teším sa, že sa nám podarilo s Mestom Košice a spoločnosťou Kosit zahájiť proces prípravy 

na výstavbu polo podzemných kontajnerovísk, o ktoré majú záujem nielen poslanci, ale aj 

obyvatelia mestskej časti. Vytipovali sme takmer 30 lokalít, medzi priority patria Tatranská 3 a 

2,6,8, ale aj Karpatská 4 a Dargovská 2, Kuzmányho 27 a Stará Baštová. V ďalšej fáze prebehne 

revízia inžinierskych sietí a dopravného prístupu, ktorá určí, v ktorých z takmer 30 

vytipovaných lokalít je reálna možnosť polo podzemné kontajneroviská postaviť. K samotnej 

výstavbe by malo dôjsť v druhom polroku budúceho roku, čo som osobne dojednal na 

pracovnom stretnutí s generálnym riaditeľom. 

 

V októbri sa podarilo zrevitalizovať aj dvorovú časť obytných domov na Komenského 6 až 12, 

kde náletové dreviny a buriny dosahovali výšku okien bloku. Lokalita bola po 15 rokoch 

kompletne vyčistená k spokojnosti občanov. Osobne som dohliadol na kvalitu prác. 

 

V októbri som zorganizoval anketu medzi ľuďmi, ktorí bývajú v blízkosti Pravoslávneho 

chrámu na Kuzmányho ulici. Celkovo 620 obálok bolo v našej réžii doručených do schránok 

(proticovidové opatrenia zabránili možnosti zvolať verejné zhromaždenia). Ponuku na 

vyjadrenie vlastných predstáv využilo 110 občanov, z nich sa 109 vyjadrilo jednoznačne, že si 

v tejto lokalite želá viac upravenej zelene, vrátane  a úpravu pôvodného chodníka a v jednej 

časti aj nové parkovacie miesta. Na úprave a vyčistení pôvodného chodníka sa už pracuje. 

Verím, že čoskoro zrealizujeme projektovú dokumentáciu premeny na park. 

 

Som rád, že v mestskej časti začali najväčšie opravy chodníkov v ponovembrovej histórii mesta 

s tým, že som na rokovaniach s mestom vytipoval tie, ktoré sú v najkritickejšom stave. Zároveň 

sa pravidelne zúčastňujem kontrolných dní, jednak v rámci MČ, ale aj na kontrolách s 

primátorom mesta, na ktorých intenzívne osobne dozerám na kvalitu prác. 

 

Osobne som rokoval s vedením Úradu práce na Zádielskej ulici vo veci parkovania v blízkosti, 

kde dochádza ku konfliktom s tam bývajúcimi občanmi. Zároveň som absolvoval pracovné 

rokovanie s vedúcim parkovacieho referátu MMK, kde som poukázal na kritické lokality v 
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mestskej časti a dožadoval sa informácií o koncepcii parkovania, postupe prác pri vyznačovaní 

parkovacích miest a možnosti riešenia dynamickej a statickej dopravy na Kuzmányho sídlisku 

v záujme vytvorenia ďalších parkovacích miest, ktoré v tejto lokalite chýbajú. 

 

Spolu s vedúcim oddelenia hospodárskej správy, čistoty, verejného poriadku a investičných 

činností som absolvoval rokovanie s odborníkmi z Karpatského rozvojového inštitútu o 

adaptačných stratégiách na dopady na zmeny klímy v mestskej časti Staré Mesto s cieľom 

vytipovať lokality, kde treba plánovať s väčším množstvom zelene podľa teplotných máp. 

Rovnako intenzívne rokujem a apelujem na zodpovedných pracovníkov magistrátu a ÚHA v 

súvislosti s odstránením reklamného a stánkového smogu. 

 

S veľkým úspechom sa stretol večerný koncert originálneho Kaschauer Klezmer Bandu na 

Dominikánskom námestí, ktorý symbolicky ukončil Staromestské kultúrne leto 2020 a bol 

poďakovaním občanom za ich priazeň a podporu „starého pľacu“ v príjmovo najťažšom roku. 

Zároveň bol ukážkou, že Dominikánske námestie je vhodným priestorom na organizovanie 

kultúrnych akcií, aby tento historicky atraktívny priestor žil aj po skončení trhu a nepatril iba 

asociálom a generoval ďalšie príjmy navyše. 

 

Práve na asociálov a hlučnú mládež, popíjajúcu na verejných priestranstvách v nočných 

hodinách, som sa zameral počas kontroly z piatka na sobotu 10. októbra v spolupráci s 

príslušníkmi Mestskej polície. Lokality Dominikánske námestie, park na Moyzesovej ulici, 

schody na Gymnáziu L. Novomeského i atletický štadión sú kritickými miestami, ale aj Bajzova 

ulica pri železničnej stanici, kde prespávajú bezdomovci. S Mestskou políciou boli dohodnuté 

pravidelné obchôdzky spomínaných lokalít. Následne som si na osobnom stretnutí so starostom 

Lunika 9 dohodol ďalší postup riešenia nelichotivej situácie okolo kontajnerovísk a žobrania v 

centre. 

 

Zároveň som Mestskú políciu i vedenie mesta a Kositu vyzval na okamžité opatrenia, pretože 

som na kontrolnom dni zistil, že asociáli majú kľúče od kontajnerovísk, nepoužívajú rúška a 

rozhadzujú odpad po okolí. Opatrenia sa následne prijali na porade mestskej i štátnej polície, 

rokoval som i generálnym riaditeľom Kositu, kde sme prebrali kvalitu odvozu a služieb v 

odpadovom hospodárstve v našej mestskej časti. 

 

Pravidelne sa konajú aj kontroly dodržiavania všetkých povinností podľa VZN zo strany 

psíčkarov, na kontrole sa osobne zúčastnila aj poslankyňa Ingrid Faťolová a s vedením MP 

Košice Stred bolo dohodnuté, že sa konajú pravidelne minimálne raz do týždňa. Štatistiky sú 

zo strany vedenia MP posielané raz mesačne. 

 

Osobne som sa zúčastnil na jedinečnom Dni remesiel ÚĽUV – u, kde sa oslavovalo 75. výročie 

založenia prezentáciou tradičných remesiel, tvorivými dielňami i živou muzikou. ÚĽUV ako 

partner MČ Košice - Staré Mesto sa už zapojil do zatraktívňovania trhu na Dominikánskom a 

aj v tomto období, keď musíme v záujme napĺňania príjmovej časti meniť sortiment zo 

zeleninárov na hand made remeselníkov sa jeho partneri zapoja do predvianočného predaja. 

 

Zúčastnil som sa aj na športovom dni seniorov na Alejovej ulici v septembri ešte pred zákazom 

organizovania hromadných akcií, kde sme im aspoň čiastočne spríjemnili toto ťažké obdobie. 

 

Som hrdý na to, že aj v čase prísnych opatrení sme so správou trhu zvládli pripraviť všetko tak, 

aby mohol fungovať a aspoň v obmedzenom režime plniť príjmy a pomáhať pestovateľom k 

predaju úrody. Kvalitatívne sme trh posunuli na vyššiu úroveň, o čo som sa osobne snažil počas 

celého roka osobnými stretnutiami s trhovníkmi. 

 

V októbri navštívila MČ Staré Mesto generálna riaditeľka  Národného inšpektorátu práce 
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Hedviga Machayová, s ktorou sme hovorili najmä o možnostiach zákonného vytlačenia 

prostitúcie z Masarykovej ulice, kde inšpektorát i školy sídlia. Prisľúbila, že ako členka vládnej 

strany bude tlmočiť poslancom situáciu v košickom Starom Meste a pomôže k zorganizovaniu 

poslaneckého prieskumu priamo v našej mestskej časti, aby sa mohol rozbehnúť legislatívny 

postup na prípravu zmeny zákona tak, že na prostitúciu budú presne vymedzené miesta v 

obciach a mestách a státie na iných uliciach bude trestným činom. Osobne som dohodol s 

generálnym riaditeľom DPMK kompletnú výmenu svetelných bodov za LED osvetlenie a to 

hlavne v oblasti Masarykovej ulice. 

 

V novembri sme v troch lokalitách MČ Staré Mesto (L. Novomeského, Jakobyho a 

Kuzmányho) inštalovali kovové bránky so sieťami, aby si mohli malí i veľkí Staromešťania 

zahrať futbal. Išlo o sponzorský dar od spoločnosti Bridge, ktorých sa podarilo získať pre túto 

myšlienku. Sme radi, že mestská časť je komfortnejším miestom na život a ponúka v tejto 

ťažkej covidovej dobe aj možnosť športovania na čerstvom vzduchu. 

 

Rokoval som s riaditeľom Ústavu pre výkon väzby o poskytnutí väzňov na práce pri rekultivácii 

lesíka nad atletickým oválom, zároveň som dohodol participáciu mesta na tomto projekte. 

 

V súčasnosti prebieha zrevitalizovanie povrchu vo dvore Malá Praha 1 s tým, že neskôr 

pripravíme komplexnú rekonštrukciu celého dvora. 

 

Rokoval som s vedením spoločnosti Antik o možnostiach, ako čo najskôr zvýšiť počet 

dobíjacích staníc na projekt ebikoch, ktorý chcú rozbehnúť na jar 2021. Dohodol som 

ziintenzívnenie spolupráce v oblasti najnovších technológii. 

 

Intenzívne som sa venoval téme Mestskej krytej plavárne, jej prevádzke, vyhodnoteniu projektu 

GES a predaju mestu. Absolvoval som tri kolá rokovaní, ktorých  výsledkom je súčasný stav, 

kedy sa nachádzame pred konečným predajom mestu. 

 

Vďaka sponzorom som v prvom i druhom kole lockdownu zabezpečil dovoz obedov 

nezamestnaným matkám s deťmi a ohrozených občanov, ktoré vytipovala Spoločnosť Úsmev 

ako dar. 

 

Chcem vzdať hold kolektívu Miestneho úradu MČ Staré Mesto, ktorého životaschopnosť a 

lojálnosť sa prejavila počas hektických príprav celoštátneho testovania, keď samosprávy museli 

zabrať a v extrémne krátkom čase zabezpečiť, rozviesť materiál a organizačne pripraviť 19 

testovacích stanovísk. Pracovalo sa aj v neskorých večerných hodinách a počas víkendov, 

výsledkom boli perfektne pripravené testovacie miesta a spokojní občania. Moje veľké 

ďakujem patrí pracovníkom úradu, že sme sa zomkli a spoločne bez nároku na príplatky 

realizovali testovanie. 

 

Ako starosta a následne i ako mestský poslanec som bol pozvaný na prijatia u primátora mesta 

v priestoroch historickej radnice na Hlavnej ulici, kde nám – starostom poďakoval za výborné 

zvládnutie celoštátneho testovania na COVID 19. 

 

S vedením oddelenia správy verejného osvetlenia DPMK a zástupcami Rádu dominikánov som 

jednal vo veci okamžitej nápravy porušeného osvetlenia na Hradbovej ulici v dôsledku 

výstavby ich novej budovy na trhovisku na Dominikánskom námestí. So zástupcami cirkvi sme 

prebrali aj ďalšiu spoluprácu pri organizovaní kultúrnych podujatí na námestí, vybudovania 

samostatnej prípojky na elektrický prúd a koordinácii v obsadzovaní obchodných priestorov v 

spodnej časti budúcej budovy, aby sortiment vhodne dopĺňal ponuku „starého pľacu“. 

 

Aktívne sa zúčastňujem na rokovaniach Rady starostov, ktorých výsledkom by mal byť 
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ambiciózny návrh prechodu niektorých dôležitých kompetencií vrátane zodpovedajúcich 

financií z Mesta Košice na príslušné veľké mestské časti s cieľom odstrániť logické 

disproporcie v rozhodovaní a zrýchliť procesy tak, aby občan dostal komfortné služby v oblasti 

čistoty, verejnej zelene a kvality chodníkov a detských ihrísk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


